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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 29 d’octubre 
de 2020. Comença la sessió a les 10 hores i 5 minuts. 
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor 
Enric Morera i Català. Sessió plenària número 26. 
Segona i darrera reunió.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies als mitjans gràfics.

Senyories, anem a continuar la sessió de Ple.

Senyories, se reprén la sessió . (El president colpeja amb la 
maceta)

Informe al Ple de les Corts que, a banda dels vots telemà-
tics sol·licitats i aconseguits ahir, s’han incorporat uns nous 
vots telemàtics que corresponen a la il·lustre diputada Laura 
Soler, a la il·lustre diputada Sandra Martín i a la il·lustre dipu-
tada María José Catalá .

Informe també que les votacions es produiran després de la 
sessió de control al president del Consell . I donarem lectura 
a la declaració institucional en acabar la sessió de control.

Compareixença del president del Consell per a respondre les 
preguntes d’interès general per a la Comunitat Valenciana, 
formulades pels grups parlamentaris

El senyor president de les Corts Valencianes:

Sense més dilació, passem al punt huité del nostre ordre del 
dia, que és la compareixença del president del Consell per a 
respondre les preguntes d’interés general, presentada pels 
grups parlamentaris .

Coneixen vostés el procediment, i sense més dilació, vaig a 
donar la paraula a la síndica del Grup Parlamentari Popular, 
la il·lustre diputada Isabel Bonig .

La senyora Bonig Trigueros:

Bien, buenos días, señor presidente.

Consellers .

En primer lugar, permítame que desde mi grupo parlamenta-
rio mostremos nuestro reconocimiento y recuerdo a todo el 
personal sanitario que perdió su vida y salud, porque usted, 
señor presidente, su gobierno les falló y les abandonó.

Y no lo decimos nosotros, lo dice la sentencia del juzgado de 
lo social número cinco de Alicante (aplaudiments), que dice que 
su gobierno les generó a los sanitarios un grave riesgo para la 
seguridad y la salud, les expuso directamente al contagio .

Señor presidente, de un gobernante, del que gestiona el 
poder, se pretende o se le debe exigir ética y responsabi-
lidad. Si usted tuviese ética y responsabilidad, hoy vendría 
aquí y dimitiría (aplaudiments) .

Entiendo, señor Puig, que cada vez sea más difícil venir a las 
Cortes valencianas, porque es difícil, y más que será, afron-
tar la realidad, escoltar la veu d’un poble .

Y es que en unas semanas usted ha recibido varapalos del 
Tribunal Supremo, que le anula toda su política educativa de 
conciertos, todo su proceso de catalanización de la admi-
nistración, gracias a la ayuda y el trabajo de la sociedad civil 
valenciana y del Partido Popular. (Aplaudiments)

Mire, vende usted los fondos europeos como la tabla de 
salvación de la economía valenciana. Ya discutimos la cuan-
tía y veremos dónde quedan esos 21.000 millones que usted 
anunció. De momento sabemos que, en el mejor de los 
casos, los fondos llegarán en diciembre del 2021.

Y yo le pregunto, señor Puig, ¿de qué va a vivir la economía 
valenciana, los 352.000, autónomos, las pymes, los empre-
sarios, la hostelería, la gente, los ciudadanos, de aquí a dici-
embre del 2021. (Aplaudiments)

Y mire, señor Puig, esta semana también ha sido procesado 
el señor Trenzano. De verdad, con el corazón en la mano y 
respetando la presunción de inocencia, cosa que ustedes 
no hicieron, le digo al señor Trenzano que lea el pasaje de la 
Biblia: la verdad os hará libres . Siéntase libre y diga la verdad . 
Nosotros le ayudaremos . (Aplaudiments)

Ha sido procesado el señor Nomdedeu, por corrupción 
presunta. Y el señor secretario autonómico de Presidencia, 
su amigo el señor Andreu, tiene que comparecer para expli-
car por qué la abogacía persigue a unos y tapa a otros. 
(Aplaudiments)

Y yo me pregunto: ¿dimitirán? ¡Ay!, ilusa de mí. Dimitirían, si 
fuesen del PP. Pero son ellos (remors), tienen la superioridad 
moral, no se aplican las líneas rojas que con tanta inquina 
aplicaron al Partido Popular (aplaudiments), a los culpables y 
corruptos que tuvimos, pero a un montón de gente inocente 
a la que destrozaron la vida profesional y política.

Y lo peor, el 15 de octubre, usted, en sede parlamenta-
ria, dijo que la comunidad estaba muy bien. Y el 20 de octu-
bre estaba como el señor, permítame la comparación en 
tono jocoso, como Milans del Bosch, solicitando el toque de 
queda. ¿Cuándo le creemos, señor presidente? ¿Cuándo va a 
decir usted la verdad?

Si tiene que tomar medidas urgentes y más duras, tóme-
las . Ya, presidente . La gente espera liderazgo (aplaudiments), 
contundencia y un plan económico para salvar a los sectores 
que ustedes van a arruinar.

Muchísimas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyora Bonig .
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Una vegada formulada la pregunta de control, dona-
rem la paraula al president del Consell perquè responga a 
la pregunta formulada. President del Consell, quan vosté 
vullga, té la paraula .

El senyor president del Consell:

Molt bon dia, senyories .

Bon dia, president, molt excel·lent president .

Senyora Bonig, ja veig en la seua intervenció se veu clara-
ment el seu interès per la pandèmia . Eixa és la realitat . La 
realitat és que no sé quina pregunta ha fet. Però, en qualse-
vol cas, vosté, en el tutti-frutti este que ha fet, ha dit algunes 
coses que, la veritat, hauria de ser més sensible en termes 
democràtics.

Sap? Jo no tinc res que vore en Milans del Bosch, no sé si 
vosté . (Aplaudiments)

Mire, en relació a allò que vosté teòricament havia anun-
ciat com a pregunta, efectivament fa quinze dies vaig dir 
que la Comunitat Valenciana estava millor que altres comu-
nitats autònomes, que era la millor comunitat en incidència 
peninsular .

I vaig dir al mateix temps que d’això no se podia fer cap 
exercici d’autosatisfacció, perquè evidentment les coses 
eren molt canviants i que estàvem en una situació molt difí-
cil . Ho vaig dir .

Per tant, no continue en eixa línia, perquè en cap moment 
nosaltres hem tret pit d’una qüestió que és una qüestió que 
és favorable i que està sent favorable pel comportament 
enormement positiu de la societat valenciana (aplaudiments) 
i dels professionals de la sanitat.

I prenem les decisions quan pensem que són útils i ens 
diuen els experts que cal prendre-les. I efectivament, en 
estos moments, encara la Comunitat Valenciana, pareix que 
això li moleste, continua sent la comunitat autònoma penin-
sular amb menys casos per habitants .

Però això no és suficient, perquè estem malament. És que 
nosaltres som els primers que diem que estem malament. I 
per això, en el moment oportú, abans que se declarara l’estat 
d’alarma, vam fer una resolució de sanitat que, per cert, el 
Tribunal Superior de Justícia ha avalat en la seua integritat 
(aplaudiments) . En la seua integritat .

Malauradament, això no ha passat en altres comunitats que 
vosté té com a referència.

En definitiva, nosaltres estem avançant pel camí que pensem 
que és el que ha d’unir la societat valenciana, davant del 
moment més terrible de les darreres dècades, i ho fem amb 
unitat i amb sentit de la responsabilitat i de l’ètica sempre.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Continuarem amb la pregunta de control per part de la 
síndica del Grup Parlamentari Popular, a la qual li done ja 
en este moment la paraula perquè acabe de formular la 
pregunta . La il·lustre diputada Isabel Bonig .

La senyora Bonig Trigueros:

Gracias, señor presidente.

Señor Puig, falta a la verdad. Le voy a decir por qué estamos 
mejor. ¿Sabe usted por qué estamos mejor? Porque uste-
des no hacen test . Si no hacemos test, no detectamos casos . 
Si no detectamos casos, no podemos controlarlo (aplaudi-
ments), y si no los controlamos, el virus se desata . Y cuando 
el virus se desata y hay contagio masivo, entonces hay un 
caos en la gestión sanitaria y ruina económica.

Ese es el resumen claro y meridiano de lo que pasa en la 
comunitat (aplaudiments). Datos del ministerio de sanidad, 
de su ministerio, que es el de todos, pero del PSOE. Esta 
semana crucial, la semana pasada y esta, estamos 67 puntos 
por debajo de la media de los test, 50 % por debajo.

Pero la mayor falacia del Botànic y mentira es cuando dicen 
que ustedes han venido a revertir los recortes del Partido 
Popular en la sanidad pública. Mire señor Puig, datos de su 
conselleria, de su gobierno . Por cierto, cuidadín con lo que 
nos dan, porque nos están dando una mina de oro, gracias a 
quien sea.

Mire, la conselleria de sanidad, ¿sabe usted cuánto personal 
sanitario teníamos en nómina en la conselleria cuando gober-
naba el PP? 69.700 personal sanitario. Diciembre del 2019, 
Botànic. ¿Sabe usted cuántas nóminas pagan en el sector 
sanitario? 58.555. (Remors i aplaudiments) . Ustedes han 
recortado 11.145 personal sanitario.

Datos objetivos de su gobierno, de su conselleria . Y todo 
esto el PP en veinte años hizo 12 hospitales, 595 centros de 
salud y 2.337 camas más que el gobierno de Lerma. Usted, 
en cinco años, con 6.000 millones más, ¿sabe qué ha hecho? 
Cero hospitales, dos centros de salud que dejó preparado 
el PP y 245 camas menos que el Partido Popular, y 11.000 
personas sanitarias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La senyora Bonig Trigueros:

Qui retalla la sanitat pública de qualitat del Botànic? 
Ustedes .
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

La senyora Bonig Trigueros:

Pero mire, señor Puig, para todas estas personas, para los 
autónomos, para la economía valenciana, para el más de 
un millón de valencianos que están en riesgo de exclusión 
social…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

La senyora Bonig Trigueros:

…no hay dinero . Pero para usted, sí . Usted acumula más 
asesores, más organismos…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

La senyora Bonig Trigueros:

…y más enchufados. Coherencia, señor Puig. «Eliminaré 
las diecisiete secretarías autonómicas cuando sea presi-
dente de la Generalitat (aplaudiments) .» Le pedimos cohe-
rencia, menos privilegios para usted y más derechos para los 
valencianos…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La senyora Bonig Trigueros:

…que se arruinan económicamente y se mueren.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La pregunta serà contestada pel president del Consell, al 
qual li done en este moment la paraula. President, té vosté 
per a respondre…

El senyor president del Consell:

Senyor president .

Senyora Bonig, ja veig que vosté sempre va en direcció 
contrària. No se nota el «giro Casado» (aplaudiments) . No sé, 
sembla que li pareix malament que ací vaja un poc millor. Li 
pareix malament que vaja millor en la Comunitat Valenciana? 
Li pareix malament el que estan fent els professionals de la 
sanitat pública valenciana (aplaudiments)? Li pareix malament 
el que fan els epidemiòlegs?

No ho sé, sembla que li pareix malament. Li pareix mala-
ment, li pareix malament tot. Molt bé, perfecte.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

El senyor president del Consell:

Si deixen d’interrompre, podré parlar perquè tenen un 
problema . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Un segon. Senyor Alfredo Castelló, no té vosté l’ús de la 
paraula. M’agradaria que el respecte i el silenci que s’ha 
tingut quan ha parlat la seua síndica, el mantinga vosté. 
Perquè si no, és un exemple de mala educació reiterada. 
(Aplaudiments)

El senyor president del Consell:

Mire, respecte als PCR, fem els PCR que els professionals de 
la sanitat diuen que cal fer. Eixos; ni uns ni uns altres, eixos.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Un segon, president .

He escoltat des de la bancada popular l’expressió mentida . 
(Veus) Jo crec que ens estem passant ja tots els límits... 
(Veus) He escoltat la paraula mentida . He escoltat la paraula 
mentida. Crec que ja ratlla absolutament la mala educa-
ció i la pèrdua de formes en l’ús parlamentari. No ho vaig a 
consentir.

Disculpe la interrupció, president.

El senyor president del Consell:

Gràcies, president .
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Respecte a les PCR, vosté intenta permanentment en esta 
qüestió confondre. I allò que vosté diu que cal fer, que són 
els rastrejos massius, això no ens ho aconsellen en cap 
moment els professionals.

De fet, mire, li vaig a dir, algú que té vosté molta relació amb 
ells van fer PCR massius a Torrejón de Ardoz. I, ¿sap el que 
ha passat? Que Torrejón de Ardoz en estos moments té més 
incidència que la mitjana de la Comunitat de Madrid, que ja 
és gran . (Aplaudiments) Per tant, eixa no és la solució .

La solució . . . Sí, se ha hecho tan bien, que ells tenen més inci-
dència que la resta. Per què? Perquè realment... (Veus)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor...

 
El senyor president del Consell:

No . . . no pasa nada .

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

 
El senyor president del Consell:

No, senyora Bonig, de veritat, la falta de respecte que vosté 
i el seu grup estan fent permanentment simplement em fa 
constatar que tenen un problema greu i han d’analitzar-lo 
sincerament .

Mire, pel que fa a les PCR, per tant, estem fent allò que ens 
diu..., que en estos moment ens diuen els experts i farem les 
PCR que diguen els experts en tot moment.

Respecte als rastrejadors, som la comunitat autònoma que 
té més rastrejadors d’Espanya en estos moments i li anun-
cie avui més. La ministra de Defensa ens va comunicar 
ahir que augmentarà en 150 més rastrejadors i militars a la 
Comunitat Valenciana . (Aplaudiments) Perquè ho hem dema-
nat . Altres comunitats no volen demanar-ho . Nosaltres sí 
que volem el suport també.

Respecte a la realitat de les dates i les xifres, és que nosal-
tres hem fet durant este temps de la pandèmia 10.463 
contractes sanitaris . Tenim el doble de llits hospitalaris 
preparats i 462 respiradors addicionals per duplicar els llits 
de crítics. També s’està ultimant el decret llei per tal de fer 
la gratificació al personal sanitari i sociosanitari, als quals 
ja els vaig demanar perdó, perquè com les altres comuni-
tats d’Espanya i com molts altres països en el moment inicial 
no vam tindre la suficient capacitat de resposta en el mate-
rial. Però vam ser la primera comunitat que va poder tindre 
material amb qualitat i en quantitat. (Aplaudiments)

El que nosaltres anem a fer és posar tots els instruments que 
tenim al nostre abast per tal de superar esta crisi sanitària i 
econòmica. I, en eixe sentit, som la comunitat que més diners ha 
fet arribar als autònoms –la que més–, l’única que ha fet arribar 

un complement a les persones que estan en ERTO i la comunitat 
que permanentment està donant cobertura social augmentant la 
despesa social . Eixe serà també el tarannà i la manera d’actuar en 
el proper pressupost que presentarem demà.

El que li vull dir, senyora Bonig, és que el que cal fer és estar 
en la posició correcta per a ajudar junts a eixir de la pandè-
mia. En la crispació, en la falta de serenitat, no s’aconseguirà 
superar la pandèmia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments) 

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Té la paraula l’il·lustre diputat José Juan Zaplana .

 
El senyor Zaplana López:

Presidente, ¿cuándo va a abrir los hospitales de campaña 
para la asistencia sanitaria ante el colapso de los servicios de 
urgencia y UCI?

Porque el pasado 19 de marzo usted anunció tres hospitales 
de campaña en 15 días. Luego conocimos que el contrato de 
las carpas se formalizó en el plazo de un mes y el equipamiento 
sanitario de los mismos en cuatro meses, nunca 15 días.

La empresa a la que usted anunció que adjudicaba a dedo 
los 8 millones era Hispano Vema, una empresa de Zaragoza, 
y la realidad es que con quien se formalizó el contrato fue 
con IDAT, una empresa con tres meses de vida, capital social 
de 3.000 euros y sin experiencia en atención sanitaria, pero 
amiga de gente de su gobierno .

Su comisionada de la presidencia, el 29 de julio, resuelve el 
contrato por incumplimiento de la obligación principal del 
servicio, al faltar el suministro por importe de 4.200.000 
euros. Faltan 56 equipos de ventilación no invasiva y 94 
respiradores, entre otros equipos. La comisionada también 
solicita que se devuelvan los 379.000 euros que se paga-
ron por adelantado. ¿Ha devuelto a la empresa ese dinero? 
¿Estos hospitales tienen todos los equipos necesarios? ¿Se 
podría abrir hoy mismo para la atención sanitaria integral?

Varios de nuestros hospitales ya están colapsados. ¿Los va a 
poder abrir usted cuando se necesiten? (Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable consellera de sanitat universal . 

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Los hospitales de campaña han estado funcionando y traba-
jando y atendiendo las necesidades asistenciales que tenía-
mos en cada momento, y lo seguirán prestando a partir de 
ahora exactamente igual .



Número 48  ¦  29-10-2020 Pàg. 2448

No hay colapso de la sanidad. No confunda usted a la ciuda-
danía . Seguimos atendiendo y tenemos todavía margen . 
Pero ahí están, para resolver las situaciones .

De todas maneras, señor Zaplana, visto por dónde va la 
pregunta, yo le diría que le voy a dejar a usted la política 
y nosotros nos vamos a cuidar de cuidar a los ciudadanos . 
(Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Té la paraula la il·lustre diputada Eva Ortiz.

 
La senyora Ortiz Vilella:

Muchas gracias, señor presidente.

Señor Puig, el artículo 4 de la ley de incompatibilidades de 
altos cargos señala: «Los cargos públicos de la Generalitat 
no podrán desde sus departamentos adjudicar contratos a 
empresas de familiares». Usted ha incumplido sistemática-
mente desde que fue nombrado este artículo y desde 2015 
ha adjudicado desde presidencia 65.000 euros en publicidad 
institucional a sus hermanos y 93.000 euros a sus socios.

El artículo 17 del Código de buen gobierno de la Generalitat 
señala: «Los altos cargos no podrán participar desde sus 
departamentos en la resolución de trámites administrati-
vos relacionados con su entorno familiar». Usted tampoco 
cumple este artículo, señor presidente. Ha adjudicado desde 
presidencia 158.000 euros a sus hermanos y a sus socios.

El artículo 9 de la ley de transparencia de la Generalitat obliga 
a publicar el coste de las campañas de publicidad institucional 
desglosando importe, medio y coste . Usted también incum-
ple ese artículo desde abril de 2019, momento en este grupo 
parlamentario presenta una querella contra su hermano impu-
tado. Sigue siendo así y aquí están los documentos sin publi-
car de nuevas campañas de publicidad.

Y yo le pregunto, señor presidente: ¿cree usted que las leyes 
no le afectan ni a usted ni a sus hermanos? ¿Me puede decir 
en qué disposición final pone que estas leyes no son de apli-
cación a la familia Puig? Señor presidente…

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies . 

La senyora Ortiz Vilella:

…¿por qué no cumple las leyes? (Aplaudiments) 

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà l’honorable conseller d’hisenda .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Continuem. Com que no troben res, doncs sempre furgant 
en el mateix lloc per a no trobar res .

El propi fiscal va dir que el volien era confondre al jutge, 
perquè resultava que manipulaven, tergiversaven, etcètera. 

En fi, aquí el més important –i ho he intentat explicar ací– és que 
una representant del partit més corrupte de la història d’Espanya 
és capaç de parlar de temes d’este tipus. (Aplaudiments)

És representant d’un partit que ha malgastat 12.500 milions, 
que ha tingut..., per a major glòria de Camps i de Zaplana, ha 
tingut 5.225 milions en esdeveniments increïbles, 14 empre-
ses investigades per finançar el seu partit, 25 milions del 
cas EMARSA, 40 milions del cas Cooperació. I és, a més, és 
que és l’únic govern que ha hagut de dimitir per una sentèn-
cia dels tribunals, perquè ha fet que eixe partit fora un partit 
implicat en la corrupció . (Aplaudiments)

És a dir, és que no pot ser. És que no se pot confondre a la 
gent. És que no se pot confondre... Porten cinc anys fora-
dant en un lloc que no té... no té... (Veus)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

Acabe vosté, conseller .

 
El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Que volen traure aigua a les pedres, i això no se pot fer..., 
aquell que realment té molta aigua, un bassal molt gran.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Gràcies .

Senyora Bonig, ¿per a què demana vosté...? 

La senyora Bonig Trigueros:

Por el honor del grupo y por la línea que usted ha marcado… 
(Remors)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

Quina expressió ha atemptat a l’honor...?

 
La senyora Bonig Trigueros:

El partido más corrupto… (algú diu: «De la historia») de la 
historia .
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

La senyora Bonig Trigueros:

Señor presidente...

El senyor president de les Corts Valencianes:

¡Senyories! ¡Per favor! De la mateixa manera que estic 
demanant silenci... ¡Estic demanant silenci! He demanat a 
la síndica del grup Popular per a què demana la paraula i, 
mentres estava explicant per quins motius ha demanat la 
paraula, vostés no han parat de parlar .

Té vosté la raó i li vaig a donar un minut, senyora Bonig .

La senyora Bonig Trigueros:

Gracias, señor presidente.

Me gustaría que cuando se indica que este grupo parlamen-
tario es mentiroso, también, de parte de la presidencia, se 
observase cuando desde el gobierno, ¿eh?, no de los grupos, 
sino desde el gobierno se dice que este partido es el más 
corrupto de la historia .

No seré yo, señor Soler, la que niegue la corrupción del 
Partido Popular. La hemos tenido. Yo he salido públicamente 
y he reconocido los errores y pedido perdón. Pero lo que 
no le voy a permitir…, lo que no le voy a permitir es que me 
condene por ser del Partido Popular. (Aplaudiments)

Mire, ustedes están condenados por Filesa y Malesa . Y no todos 
los socialistas son corruptos . Mi padre y mi abuelo han sido y son 
grandes socialistas . (Remors) Pido un poco de respeto…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

La senyora Bonig Trigueros:

…pido un poco de educación, porque cuando la mitad han 
disfrutado de (inoïble)  . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, estic demanant silenci.

La senyora Bonig Trigueros:

…mi abuelo se jugaba la vida por la democracia y la liber-
tad, como tantos españoles en este país. ¡Así que un poco 
de respeto!

Y saben ustedes . . .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

La senyora Bonig Trigueros:

...hay una sentencia judicial, que esperemos que sea firme, 
donde se les condena a ustedes, a la Junta de Andalucía, por 
el mayor caso de corrupción en la historia de este país: 700 
millones de euros…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

La senyora Bonig Trigueros:

…robados, desviados de la formación de los más humildes, 
de los más pobres y de los desamparados .

Vergonya, senyor conseller . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyora Bonig .

Continuarem amb la sessió de control. Ara, la pregunta 
que formula l’il·lustre diputat síndic del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, il·lustre diputat Toni Cantó .

Senyor Cantó . . .

El senyor Cantó García del Moral:

Señor president, ¿qué criterios científicos han llevado al 
Consell a solicitar nuevas medidas de aforo y de movilidad 
y qué medidas económicas piensa tomar para ayudar a los 
sectores más afectados? (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Cantó . 


